
Podstawy i rodzajniki
Lekcja 1

Wprowadzenie do rodzajników w języku niemieckim:

der – używany dla rzeczowników rodzaju męskiego (np. der Hund – pies).
die – używany dla rzeczowników rodzaju żeńskiego (np. die Lampe – lampa).
das – używany dla rzeczowników rodzaju nijakiego (np. das Auto – samochód).

Rodzajniki w języku niemieckim – teoria

1. Rodzajniki określone:

ein – używany dla rzeczowników rodzaju męskiego i nijakiego w liczbie pojedynczej (np. ein
Hund – jakiś pies; ein Auto – jakieś auto).
eine – używany dla rzeczowników rodzaju żeńskiego w liczbie pojedynczej (np. eine Lampe –
jakaś lampa).

2. Rodzajniki nieokreślone:

Rodzajniki określone: używamy, gdy mówimy o czymś konkretnym lub już wspomnianym
wcześniej.

Przykład: „Der Hund ist groß.” (Pies jest duży.)
Rodzajniki nieokreślone: używamy, gdy mówimy o czymś ogólnym, nieokreślonym.

Przykład: „Das ist ein Buch.” (To jest książka.)

3. Zastosowanie:

„Das ist ein Stuhl.” (To jest krzesło.)
„Das ist die Tür.” (To są drzwi.)
„Das ist das Auto.” (To jest samochód.)

4. Proste zdania z rodzajnikami:


